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Slovo starosty 
 

 

Vážení spoluobčané,  

v tomto roce poprvé vydáváme zpravodaj, abychom informovali o dění v obci. Zpoždění vydání 

bylo zapříčiněno epidemií COVID-19, kdy jsme se soustředili na řešení krizových opatření. 

V prosincovém zpravodaji jsem si pochvaloval, že v uplynulém roce nedošlo v naší obci k žádným 

dramatickým událostem, které by narušovaly chod obce a v březnu letošního roku bylo všechno 

jinak. 

Museli jsme zrušit veřejné akce, aby nedošlo k nákaze a nemuseli řešit karanténu nebo dělat nějaké 

omezující opatření. Především je škoda, že se nemohlo uskutečnit setkání rodáků v rámci oslav 530 

let první písemné zmínky o obci a muzejní noc. Do konce září jsou v obci zrušeny všechny větší 

akce a podle vývoje pandemie je předpoklad, že se budou rušit i v dalším období. Obecní úřad od 

počátku epidemie aktivně přistoupil k plnění opatření, které plynuly z nařízení krizového štábu, 

Ministerstva zdravotnictví a vlády ČR. Občany jsme informovali prostřednictvím rozhlasu, úředních 

desek, prodejen a na webu obce. Protože informace byly poskytovány ve všech sdělovacích 

prostředcích a změny byly ze dne na den, tak by vydání zpravodaje neposkytlo aktuální informace. 

Na základě potřeby bylo ušito a zdarma dodáno asi 200 ks roušek, o které si občané mohli požádat. 

Obec se zapojila v době nouzového režimu do projektu „HRÁT BUDEME, TEĎ POMÁHÁME“ 

společně se společností Kořenec&SkiResort. V restauraci se průběžně uvařilo 250 obědů, které byly 

zdarma rozváženy potřebným seniorům. Této podpory si velice vážíme a jsme rádi za poskytnutou 

pomoc v této nelehké době. Někteří senioři nadále odebírají obědy z resortu za úplatu a pokud by 

byl zájem o oděr obědů z řad seniorů i občanů, tak je možnost si je objednat za příznivé ceny na tel. 

516 467 504 anebo přímo v restauraci. 

Zastupitelstvo obce schválilo finanční dar ve výši 10 000,00 Kč Fakultní nemocnici u sv. Anny 

v Brně. Dar byl určen pro potřeby obdarovaného na nákup zdravotnické přístrojové techniky pro boj 

s Covid-19. 

Epidemii se dosud nedaří vyřešit, vznikají nová ohniska nákazy, proto je třeba přistupovat k této 

nemoci s respektem a chovat se zodpovědně. Obecní úřad bude podle potřeby nadále informovat 

občany o všech opatřeních. 

I když nemoc zabere spoustu času, život se nezastaví a je třeba se také zabývat denními potřebami 

obce a občanů. K tomu, abychom mohli realizovat většinu akcí, je nutné naplnit rozpočet, a to se 

nedaří z důvodu propadu daňových příjmů způsobených epidemiologickými opatřeními. Vláda 

přislíbila finanční podporu obcím a městům ve výši 1.200,- Kč na jednoho trvale přihlášeného 

obyvatele. I tak se nám nepodaří naplnit daňové příjmy a v tom je problém naší obce, protože téměř 

polovina domů je využívána k rekreaci a z toho neplynou žádné příjmy. Chtěl bych touto cestou 

požádat majitele domů, aby se v rámci svých možností přihlásili k pobytu anebo přihlásili rodinné 

příslušníky, čímž by podpořili rozpočet obce a tím větší možnosti rozvoje. 

V květnu tohoto roku byla provedena rekonstrukce obecního rozhlasu, která je ve zkušebním 

provozu. Z tohoto důvodu žádám občany, aby v případě špatné slyšitelnosti podali informaci na 

obecní úřad, abychom mohli zajistit nápravu. 

V odpadovém hospodářství došlo k navýšení kontejnerů na plast a na papír. U kulturního domu je 

umístěn kontejner na oleje z domácností, které se do kontejneru ukládají v uzavřených PET lahvích. 

Žádáme občany o maximální třídění odpadů. 

V současné době je v řešení modernizace telekomunikační infrastruktury v naší obci zbudováním 

vysokorychlostního internetu.  V případě zájmu občanů bude položen optický kabel, který umožní 

napojení na optický internet, čímž dojde k zásadnímu zlepšení nabídky připojení. V nedávné době 

byla na toto téma beseda v pohostinství, ale bohužel s malým zájmem veřejnosti. V případě zájmu o 

bližší informace mohou občané kontaktovat managera ATW Brno pana Maixnera, tel. 602 530 981, 

e-mail: jan.maixner@atwbrno.cz anebo na obecním úřadě. 



Další zásadní věcí je posílení mobilního signálu v obci, o který zastupitelstvo usiluje několik roků. 

V současné době je posílení mobilním signálem řešeno se společností Vodafone, která původně 

navrhla umístit anténu na budově kulturního, ale ze statických důvodů nelze anténu na KD umístit. 

Dalším místem pro postavení základové desky, které vychází z měření signálů, je v přírodním 

amfiteátru vedle schodiště, za obrubníkem zpevněné plochy. Snímek umístění přikládáme včetně 

fotografie antény, která je umístěna v jiné obci. Vzhledem k tomu, že amfiteátr není zrovna 

příhodným místem a z veřejnosti se ozývá nesouhlas, rozhodlo zastupitelstvo o konání ankety, kde 

by se všechny domácnosti s trvalým pobytem vyjádřili k postavení antény. Než proběhne anketa 

bude ještě jednáno s dalšími operátory o možnosti posílení mobilního signálu. 

Žádáme touto cestou občany, aby své připomínky uplatňovali na obecním úřadě, kde jim bude 

podáno bližší vysvětlení. Je to velmi závažné téma, proto chceme širokou diskusi veřejnosti, také 

chceme telefonovat z každého místa v obci, abychom nemuseli lovit signál na různých místech. 

Ještě bych chtěl vyzvat občany, aby své podněty, návrhy a stížnosti k veškeré problematice v obci 

uplatňovali přímo na obecním úřadě a nepovídali si to jen mezi sebou, jinak se to nedozvíme. Také 

můžete pro své požadavky využít formulář na webových stránkách obce v sekci HLÁŠENÍ 

ZÁVAD, kde váš požadavek přijde přímo k mým rukám. 

V měsících srpen – listopad bude Vodárenská a.s. provádět rekonstrukci splaškové kanalizace a 

vodovodu v krajské komunikaci v úseku od č.p. 50 po č.p 101. Opravy budou probíhat po 

jednotlivých úsecích. Žádáme občany o zvýšenou opatrnost při výkopových pracích a dodržování 

přechodné úpravy značení, aby nedošlo k nějakému úrazu, protože bude značně omezen provoz. 

Také bude prováděna oprava chodníku od MŠ po OÚ.  

 

Miroslav Zemánek 

starosta 

 

 

 

 
Z jednání zastupitelstva obce leden 2020 – červenec 2020 

 

Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo: 
 

• Zastupitelstvo obce schvaluje inventarizaci majetku obce Kořenec za rok 2019 k 31. 12. 

2019. 

• Zastupitelstvo obce Kořenec schvaluje rozpočet na rok 2020, který je přílohou zápisu. 

• Návrh rozpočtu byl zveřejněn na úřední desce OÚ dne 11.2.2020. Rozpočet je k nahlédnutí 

na OÚ. 

• ZO schválilo plán rozvoje obce Kořenec na rok 2020, který je přílohou zápisu. 

• Rekonstrukce chodníků I. etapa 

• Rekonstrukce rozhlasu v rámci protipovodňového opatření 

• Oprava mostu na Hrádkov, stavební řízení, zajištění dotace 

• Oprava místních komunikací 

• Dokončení veřejného osvětlení TI Klíčovo 

• Revitalizace veřejné zeleně 

• Nákup malotraktoru + vlek + radlice (v případě dotace) 

• Pořízení změny územního plánu 

• Oprava sociálního zařízení MŠ 

• Příprava workoutového hřiště včetně rekonstrukce tenisového kurtu 

• Stavba bezbariérového přístupu do KD 



• Zastupitelstvo obce Kořenec schvaluje střednědobý rozpočtový výhled obce Kořenec na 

období 2021 - 2022.  Rozpočtový výhled je přílohou zápisu a je k nahlédnutí na OÚ. 

• Zastupitelstvo obce schválilo záměr pronájmu pozemku a to části pozemku p. č. 1031/6 – 

ostatní plocha, jeho část o výměře 90 m² v k. ú. Kořenec, okres Blansko, zapsané 

Katastrálním úřadem pro Jihomoravský kraj, katastrálním pracovištěm Boskovice na LV 1.  

• Zastupitelstvo obce schvaluje kupní smlouvu o prodeji pozemku parc. č. 303/40 o celkové 

výměře 1000 m2 v k.ú. Kořenec Cena pozemku činí 150,00 Kč za 1m2. Smlouvou se zřizuje 

předkupní právo ve prospěch obce Kořenec. Záměr převodu předmětné nemovitosti byl 

zveřejněn na úřední desce Obecního úřadu Kořenec dne 4. 7. 2019 a z úřední desky sejmut 

dne 20. 7. 2019, v téže době byl rovněž zveřejněn způsobem umožňujícím dálkový přístup na 

internetové stránce obce (v rubrice „úřední deska“). Tento záměr byl schválen na 5. zasedání 

Zastupitelstva obce Kořenec konaném dne 24. 6. 2019 usnesením č. 5.  

• Starosta obce předložil zastupitelstvu návrh nového majitele domu Kořenec 74 na dopřesnění 

hranic pozemku parc. č. 13, k.ú. Kořenec. Zastupitelstvo obce Kořenec schválilo navrhované 

řešení dopřesnění hranic pozemku parc. č. 13 a pověřilo starostu vyřízením záležitosti. 

• Zastupitelstvo obce projednalo odkup 1/11 pozemku „Skalka“ na cestu, který je ve vlastnictví 

více vlastníků. Zastupitelstvo obce schválilo odkoupení pozemku na cesty za cenu 20,- 

Kč/m2 a pověřuje starostu k jednání s vlastníky pozemku. 

• Zastupitelstvo obce schválilo smlouvu o zřízení věcného břemene č. PV-4330053223/032 

mezi Obcí Kořenec a E.ON Distribuce, a.s., F.A. Garstnera 2151/6 České Budějovice na 

věcné břemeno na pozemku parc. č. st. 112, v katastrálním území Kořenec, obec Kořenec, 

okres Blansko, kde bude realizována stavba „ Kořenec  obnova sítě NN - střed“ kabel NN, 

pojistná skříň. 

• Zastupitelstvo obce schválilo plán kulturních a sportovních akcí na rok 2020. Z důvodu 

pandemie se akce nekonají. 

• Zastupitelstvo obce schválilo záměr zřízení věcného břemene ke vstupu a uložení kabelového 

vedení NN, přípojkové a rozpojovací skříně, uzemnění, venkovní vedení NN, podpěrné body 

na obecních pozemcích parc.č. st. 24/2, 32/1, 36, st. 110/1, st. 110/2, 114/2, 115/3, 121/4, st. 

197, 1031/3, 1031/7, 1031/17, 1031/29, 1033/12, 1033/15, 1033/16, 1033//17, 1080/1, 

1106/2, 1136/1, 1154  v k.ú. Kořenec. Účel využití: Umístění distribučního zařízení. 

• Zastupitelstvo obce schválilo Smlouvu o nájmu pozemku k nepodnikatelskému užívání a to 

části pozemku p. č. 1031/6 – ostatní plocha, jeho část o výměře 90 m²  v k. ú. Kořenec, okres 

Blansko, zapsané Katastrálním úřadem pro Jihomoravský kraj, katastrálním pracovištěm 

Boskovice na LV 1. Pronajímaný pozemek bude využit nájemcem jako přístupová cesta. ZO 

pověřuje starostu uzavřením a podepsáním smlouvy. 

• Zastupitelstvo obce Kořenec schvaluje rozvozní plán hnojiv ZD SKÁLY, družstvo v k.ú. 

Kořenec na rok 2020-2021 a požaduje, aby aplikace hnojůvky a digestátu byla v dostatečné 

vzdálenosti od obytných domů z důvodu možného poškození domů. 

• Projednání nákupu kompostérů a štěpkovače. Starosta obce předložil ZO výsledek průzkumu 

obyvatel. 48 občanů projevilo zájem. ZO projednalo i možnost pořízení štěpkovače. 

ZO schválilo nákup kompostérů do domácností, které si kompostéry objednaly a štěpkovač 

pro potřeby obce. 

• Zastupitelstvo obce Kořenec ruší všechny naplánované akce do konce září 2020 z důvodu 

pandemie. Nebudou se tedy konat tyto naplánované akce – tradiční kořenecká pouť, muzejní 

noc, setkání rodáků, dětský den, závody horských kol.  

• ZO schválilo termín pro konání Kořeneckých slavností písní a tanců v roce 2021 na 26. 6. 

2021 a „Setkání rodáků“ s plánovaným programem (Holóbkova mozeka, vystoupení pana 

Jablonského) proběhne o slavnostech. ZO pověřuje starostu, aby přeobjednal vystoupení na 

rok 2021. 

 



• Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu komise o hodnocení nabídek a protokol o 

posouzení splnění podmínek účasti ve výběrovém řízení „TECHNICKÁ A DOPRAVNÍ 

INFRASTRUKTURA V LOKALITĚ „KLÍČOVO“ – SO 04 ROZVODY VEŘEJNÉHO 

OSVĚTLENÍ“ v obci Kořenec.  Na základě hodnotících kritérií schvaluje Zastupitelstvo 

obce Kořenec výsledek výběrového řízení a pověřuje starostu obce podepsání smlouvy o dílo 

se společností Josef Pernica – ELEKTRO, Nám. 9. května 2310/15, 680 01 Boskovice, která 

předložila nejvýhodnější nabídku. Nabídková cena činí 598.380,- Kč bez DPH (cena 

724.040,00 K včetně DPH).  

• Zastupitelstvo obce schválilo odkoupení id. 1/11 nemovitostí, zapsaných u KÚ JMK na LV 

číslo 177 pro obec a k.ú. Kořenec, okres Blansko a to pozemků  p.č. 657/1/KN-ostatní plocha 

– neplodná půda o celkové výměře 5.026 m2,  parc. č. 657/2(KN) – ostatní plocha – 

neplodná půda o celkové výměře 352 m2, parc.č. 660/1(KN) – ostatní plocha – neplodná 

půda o celkové výměře16.777 m2, parc.č. 660/2(KN) – ostatní plocha – ostatní komunikace 

o celkové výměře 808 m2, parc.č. 660/3(KN) –ostatní plocha – neplodná půda o celkové 

výměře 2.637 m2, parc.č. 661(KN) – ostatní plocha – neplodná půda o celkové výměře 750 

m2 a parc.č. 1076(KN) – ostatní plocha – o celkové výměře 923 m2 z podílového vlastnictví 

Jaroslava Poláka, do podílového spoluvlastnictví obce Kořenec. Kupní cena byla stanovena 

dohodou v celkové výši 57.025,- Kč. Zastupitelstvo obce pověřuje starostu obce k podpisu 

kupní smlouvy a souvisejících náležitostí. Náklady na vyhotovení smluvního vztahu a 

ostatních souvisejících náležitostí uhradí obec Kořenec. 

• Zastupitelstvo obce schválilo smlouvu o zřízení věcného břemene č. PV-014330053223/001 

mezi Obcí Kořenec a E.ON Distribuce, a.s., F.A. Garstnera 2151/6 České Budějovice na 

věcné břemeno ke vstupu a uložení kabelového vedení NN, přípojkové a rozpojovací skříně, 

uzemnění, venkovní vedení NN, podpěrné body na obecních pozemcích parc.č. st. 24/2, 32/1, 

36, st. 110/1, st. 110/2, 114/2, 115/3, 121/4, st. 197, 1031/3, 1031/7, 1031/17, 1031/29, 

1033/12, 1033/15, 1033/16, 1033//17, 1080/1, 1106/2, 1136/1, 1154  v k.ú. Kořenec. Účel 

využití: Umístění distribučního zařízení.  

• Starosta informoval zastupitele o opatřeních a pomoci v souvislosti s koronavirem. Obec 

poskytla pro nemocnici u sv. Anny finanční dar ve výši 10.000,00 Kč. Pro občany obec 

zajistila roušky a nabídla pomoc s nákupy. Senioři využili nabídky na poskytování obědů 

z restaurace na golfu. 

• ZO projednalo pořízení optického kabelu v obci Kořenec. Pan starosta představil zástupce 

společnosti ATW Brno, s.r.o. pana Jana Maixnera. Společnost zajišťuje pro společnost 

CETIM souhlasy, smlouvy a další administrativu spojenou s pořízením optického kabelu. 

Pan Maixner uvedl, že pokud by ZO dalo souhlas k pořízení optického kabelu, následovala 

by beseda, kde by se občané dozvěděli podrobnosti. Realizace akce se plánuje na období 

2021-2022. Starosta vznesl dotaz, že pokud obec plánuje rekonstrukci chodníků, aby akce 

nenarušila obci plán čerpat dotaci na rekonstrukci chodníků. Pan Maixner dotaz odpoví po 

ověření informací a k tématu ještě uvedl, že hloubka pokládky je u chodníků 60 cm pod 

povrch, u asfaltu 70 cm. Pan Martin Zemánek vznesl dotaz, zda je realizace akce podmíněna 

počtem zájemců o připojení. Pan Maixner doplnil, že je realizace odvislá od zájmu občanů. 

Veškeré náklady jsou na dotaci a spol. CETIN.  Může nastat situace, kdy vlastníci pozemků 

nebudou souhlasit, nebo nebude zájem ze strany občanů.  

Pan Zemánek seznámil ZO s jednáním s paní senátorkou Vítkovou a ostatních starostů a 

zástupců operátorů, ze kterého jasně vyplývá, že by se měla obec podílet na nákladech na 

výstavbu vysílačů. Je snaha, aby místa, která jsou špatně pokryta, byla posílena. Zástupci 

Čes. telekomunikačního úřadu jednoznačně doporučují obcím, aby projektům daly souhlas.  

Zastupitelstvo obce projednalo všechna pro i proti a schválilo, aby obec vydala souhlasné 

stanovisko k pořízení optického kabelu v obci Kořenec. 

 



• Starosta obce předložil zastupitelstvu obce ke schválení závěrečný účet obce Kořenec za rok 

2019. 

• Zastupitelstvo obce Kořenec schválilo závěrečný účet obce vyjádřením souhlasu s 

celoročním hospodařením. Při přezkoumání hospodaření nebyly zjištěny chyby a nedostatky.  

• Zastupitelstvo obce schvaluje hospodářský výsledek MŠ Kořenec za rok 2019. Výsledek 

hospodaření bude převeden na účet 413 – Rezervní fond tvořený ze zlepšeného výsledku 

hospodaření. 

• Zastupitelstvo obce schválilo výsledek hospodaření obce Kořenec za rok 2019 se ziskem 

2 109 930,95 Kč, výsledek hospodaření bude převeden na účet 432 – Výsledek hospodaření 

předcházejících účetních období. 

• Zastupitelstvo obce schvaluje účetní závěrku příspěvkové organizace obce, Mateřské školy 

Kořenec za účetní období 2019, ke dni 31. 12. 2019 bez výhrad.  

• Zastupitelstvo obce schvaluje účetní závěrku Obce Kořenec, včetně výsledku hospodaření 

obce za účetní období 2019 sestavenou ke dni 31.12.2019 bez výhrad. 

• ZO schvaluje darovací smlouvu mezi Obcí Kořenec a Městskou správou sociálních služeb 

Boskovice, p.o. (MSSS), Havlíčkova 19, 680 01  Boskovice o poskytnutí finančního daru ve 

výši 4000,00 Kč z důvodu umístění našich občanů v zařízení. 

• Starosta obce předložil ZO žádost spolku Holóbkova mozeka o poskytnutí sponzorského daru 

na natočení DVD a pořadu pro TV NOE. Na DVD bude prezentován soubor Kořeňák. 

Zastupitelstvo obce Kořenec schválilo poskytnutí finančního daru na natočení DVD a pořadu 

pro TV NOE ve výši 5100,00 Kč. 

• ZO projednalo nabídku a návrh smlouvy na bezplatný odběr elektroodpadu mezi obcí 

Kořenec a společností REMA a pověřuje starosty uzavřením smlouvy.  

• Starosta obce informoval ZO o jednání s majitelem domu Kořenec 74, ohledně zpřesnění 

hranic pozemků parc. č. 1031/22,1037/6, 13, 132 st. k.ú. Kořenec. Zastupitelstvo obce 

Kořenec schválilo zpřesnění hranic dle předložené situace a pověřuje starostu vyřízením. 

• ZO schválilo záměr pronájmu parc.č. 1031/50 o výměře 34 m2. 

• ZO projednalo nabídku na pověšení stávajícího zvonu včetně pohonu na kapli od společnosti 

IMPULS-B, s.r.o., Ostrava. Zastupitelstvo rozhodlo o zajištění dalších nabídek na opravu 

zvonu, provede výběr dodavatele a zařadí opravu do rozpočtu obce na rok 2021. Na tuto akci 

uspořádá obec veřejnou sbírku. 

• Zastupitelstvo obce schvaluje kupní smlouvu o prodeji pozemku parc. č. 303/45 o celkové 

výměře 937 m2 v k.ú. Kořenec. Cena pozemku činí 150,00 Kč za 1m2. Smlouvou se zřizuje 

předkupní právo ve prospěch obce Kořenec. Záměr převodu předmětné nemovitosti byl 

zveřejněn na úřední desce Obecního úřadu Kořenec dne 4. 7. 2019 a z úřední desky sejmut 

dne 20. 7. 2019, v téže době byl rovněž zveřejněn způsobem umožňujícím dálkový přístup na 

internetové stránce obce (v rubrice „úřední deska“). Tento záměr byl schválen na 5. zasedání 

Zastupitelstva obce Kořenec konaném dne 24. 6. 2019 usnesením č. 5. 

• ZO projednalo umístění vysílače v blízkosti areálu za kulturním domem. Z důvodu 

negativních připomínek rozhodlo, že připraví pro občany anketu, ve které se občané za č.p. 

s trvalým pobytem vyjádří k návrhu umístění vysílače v blízkosti areálu a o jeho umístění 

rozhodne až na dalším zasedání. V případě umístění antény na jinou lokalitu bude od ankety 

ustoupeno. 

• Zastupitelstvo obce rozhodlo o vydání souhlasného stanoviska na vybudování optické sítě 

v obci Kořenec a pověřuje starostu obce jeho vydáním. 
 

        Miroslav Zemánek 

 starosta 

 

 



Vysílač společnosti Vodafone   

- lokalita Kratochvilka 

 

 
 

 

 

 

Návrh umístění v obci Kořenec 

 

 
 



 
 
 



 
Společenská kronika 
 
období od 16.12.2019  - 30.06.2020 

 

 
Úmrtí                         2 osoby 

Narození                    2 osoby 

Přihlášení                   2 osoby 
Odhlášení                   3 osoby   

 
 

Počet obyvatel k 30.06.2020       356                     
   Jana Zemánková 

 

 

 

 

 

Finanční dar ve výši 10 000,00 Kč Fakultní nemocnici u sv. Anny v Brně 
 

 

 

 

 
 

 



MATEŘSKÁ ŠKOLA KOŘENEC 
 

OHLÉDNUTÍ ZA ŠKOLNÍM ROKEM 2019/2020 

 

Školní rok jsme zahájili v září 2019 se 14 – ti dětmi. Provoz mateřské školy se prodloužil od 

6. 45 do 16. 30. Složení zaměstnanců zůstává stejné, ale od září působí v MŠ další paní učitelka Eva 

Pavlíčková. Přihlásili jsme se už potřetí do celorepublikového projektu České obce sokolské „Svět 

nekončí za vrátky, cvičíme se zvířátky“, kde děti plní během celého roku nejen úkoly z oblasti 

sportu a pohybu, ale rozvíjí a zdokonalují si řeč, myšlení a poznání. 

  V říjnu jsme s dětmi jeli 2x autobusem do mateřské školy na Okrouhlé na divadelní pohádky, 

první byla „O koťátku, co neumělo mňoukat“, druhá „O krtečkovi“. 

V rámci spolupráce s místní knihovnou jsme se s paní knihovnicí Hanou Matulovou 

domluvili, že vždy 1x za měsíc děti z MŠ navštíví knihovnu, kde pro ně paní knihovnice připraví 

pohádkové čtení o medvídkovi Lupovi a jeho kamarádech – zvířátkách. Děti plní hravou formou 

úkoly, rébusy, vyzkouší si nové hry, zazpívají písničky, mají připravenou výtvarnou nebo pracovní 

aktivitu. Medvídek Lup je jejich průvodce. 

V měsíci listopadu jsme se se staršími dětmi vydali do Boskovic do mobilního planetária, kde 

děti shlédly zajímavé promítání o vesmíru. Pro rodiče jsme uspořádali tvořivé odpoledne, kde si děti 

společně s rodiči namalovali svoje vlastní puzzle. Na Sousedské posezení děti vyrobily přáníčka a 

drobné dárečky a společně s učitelkami pomohly při výzdobě kulturního domu a ještě jsme zvládli 

navštívit místní knihovnu, kde na nás čekal medvídek Lup se svými úkoly. 

V prosinci jsme už tradičně napekli linecké cukroví, nazdobili stromeček ve školce a nově i 

ten u kulturního domu, nacvičili jsme pro rodiče vystoupení na vánoční besídku a na golfu na 

Kořenci pro děti připravili vánoční promítání pohádek a čokoládovou fontánu. 

    V lednu přijela do MŠ zástupkyně firmy Prima Vizus a vyšetřila dětem zrak. Opět jsme 

navštívili knihovnu a na konci měsíce děti svými obrázky a fotografiemi vyzdobily kulturní dům 

pro nadcházející plesovou sezónu. 

    Únor jsme zahájili návštěvou v knihovně a využili jsme další pozvání na promítání pohádky 

„Madagaskar“ na golfu. 

    Od 18. března byla mateřská škola uzavřena z důvodu epidemie šíření koronaviru Covid – 

19. Provoz jsme obnovili 25. května s menším počtem dětí a hned čekalo na děti překvapení – 

prostřednictvím Adama Svobody jsme dostali z gymnázia v Boskovicích nadílku hraček, stavebnic, 

plyšáků a knížek. 

  Všechny plánované akce na červen jsme museli zrušit, pouze v rámci vycházek jsme byli na 

zahradě u paní učitelky Jany Zemánkové podívat se na výcvik pejska Donyho, u Kejíků jsme byli na 

třešních a u Majdiaků jsme se byli podívat na štěňátka. 

Na konci června jsme se rozloučili s našimi dvěma budoucími prvňáčky a rozdáním diplomů 

a medajlí jsme ukončili letošní projekt „Sokolík“. 

Od 1. července je provoz mateřské školy uzavřen. 

 

PŘEJEME VŠEM DĚTEM I DOSPĚLÝM KRÁSNÉ PRÁZDNINY! 

 

 

                                                                                     

                                                                      

 

Petra Strnadová 

                                                                                      ředitelka mateřské školy 

 

 



 

„VOLNOBĚH“ 

 
Když zpěvák Xindl X vydal v roce 2019 na svém posledním albu „Anděl v blbým věku“ písničku 

„Volnoběh“, ani netušil, jak se jeho refrén stane brzy tak aktuálním. Zpívá se v něm: „A tak nic 

nechci, neplánuju a neřeším, jedu na volnoběh.“ Přišlo jaro letošního roku a slibně rozběhnutý rok 

2020 se dostal do koronavirového volnoběhu. Tedy v tomto příspěvku se budu věnovat spíše tomu, 

co bude (možná), než tomu, co bylo (určitě).  

 V první čtvrtině letošního roku jsme se v dámské společnosti věnovaly v knihovně 

pokračování kurzu paličkování a také zdokonalování se v práci s pedigem. Na obě aktivity doufám 

navážeme opět na podzim. Všichni milovníci zahrady měli možnost navštívit na začátku března 

kurz řezu stromů a odnést si z této akce odolný roub hrušně vhodný pro naše klimatické podmínky. 

Také kroužek pátečníků navázal na svůj slibně začatý podzimní běh.  

V březnu však nastal čas, kdy jsme byli nuceni přehodit výhybku na volnoběh, a to do slova a do 

písmene. Zpětně je hodnocení celé situace složité, jedno je však jisté, navazování na jarní akce a 

vůbec jakékoli plánování kulturních akcí je v současné době ještě pořád těžké a nejisté. Ale i přesto 

neztrácíme naději, že se společně budeme mít možnost na některých akcích nejen v knihovně na 

podzim setkat.  

První akcí, která nám umožnila se potkat po skončení největších omezení, byla výstava prací dětí 

z keramického kroužku pod inspirativním vedením paní Jany Kolmačkové a slavnostní ukončení 

jejich celoročního snažení. Další společnou akcí věnovanou dětem byl třídenní puťák nazvaný 

Expedice Moravský kras, kterého se zúčastnilo osm zocelených mladých z Kořence a při kterém 

jsme vyzkoušeli své fyzické síly, oprášili či získali zálesácké i kuchařské dovednosti a zakusili 

přírodu zblízka. 

A co nás ještě čeká? O prázdninách je připraven pro mladší děti do jedenácti let tábor s názvem „Na 

planetě smyslů a nesmyslů“, na konci září potom autorská beseda se spisovatelkou Lucií 

Hlavinkovou, která píše knihy pro děti i dospělé. Všechny děti od 2. třídy pak zveme na vyhlášený 

komiksový workshop s Danielem Vydrou (manžel známé ilustrátorky Markéty Vydrové) v polovině 

října a kalendářní rok bychom rádi zakončili na lekci tvůrčího psaní s Klárou Smolíkovou a Jiřím 

Wolkerem Procházkou. Pokud nám situace dovolí, uskuteční se ještě cestovatelská beseda s manželi 

Márovými.  

Na závěr bych ráda všechny děti pozvala k účasti na letošním ročníku soutěž „Jižní Morava čte“, 

v níž v loňském roce obsadil trojlístek Roman Grepl, Robert a Vít Zemánkovi třetí místo v krajském 

kole v Brně. Letošní ročník vzdává holt českému mysliteli a pedagogovi Janu Amosi Komenskému 

a vyzývá k pohledu na „Svět v obrazech“. Téma se zdá těžší než minulé roky, ale záleží na nás, jak 

se k němu postavíme. Opět máme možnost uchopit zvolené téma široce např. úvahou o tom, jak by 

měl vypadat dobrý učitel, stvořit příběh ze školního prostředí, pro starší se nabízí napsat příběh 

inspirovaný Komenského životem (a že jeho život nebyl vůbec nudný) nebo trochu změnit historii.  

Takové jsou plány na zbytek letošního roku, uvidíme, zda a jak se nám je podaří realizovat. Onen 

volnoběh z letošního jara byl v některých ohledech časem zklidnění a umožnil věnovat se i 

činnostem, na které ve školní rok nezbývá moc času, ale není vždy jednoduché z volnoběhu zařadit 

zpátky na nějakou rychlost. Rozjíždíme se zvolna, a tak nám držte palce, ať se podzimní akce 

vydaří, jak plánujeme.           

 

 

 

 

Hanka Matulová     

 
 



Kniha  

 

BLANENSKO NEJEN Z NEBE   
 

 

 Obec Kořenec a celé Blanensko se vám nyní představují pohledem doposud nepoznaným. 

 

 

 
 

 

 
V PRODEJI NA OBECNÍM ÚŘADĚ   

 
ZA CENU 440,- Kč  

 

 

 
  

 

 

 

Zpravodaj vydává Obec Kořenec zdarma. 

Obec Kořenec, Kořenec 152, 680 01 Boskovice, tel.: 516467225,  

email: starosta@korenec.cz, www.korenec.cz 

mailto:starosta@korenec.cz
http://www.korenec.cz/

